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YAP Mərkəzi Aparatında Zəfər Günü 

münasibətilə qanvermə aksiyası keçirilib

Noyabrın 6-da Yeni Azərbaycan Partiyasının 
Mərkəzi Aparatında 8 Noyabr – Zəfər Günü 
münasibətilə qanvermə aksiyası keçirilib.

Qanvermə aksiyasında 
YAP Sədrinin müavini-Mərkəzi 
Aparatın rəhbəri Tahir Budaqov 
və 300 nəfərə yaxın YAP üzvü 
iştirak edib.

Yeni Azərbaycan 
Partiyası ənənəvi olaraq 
hər il qanvermə aksiyaları 
keçirir. Xüsusilə, partiya 
Azərbaycan Respublikasının 

Birinci vitse-prezidenti, Heydər 
Əliyev Fondunun prezidenti 
Mehriban xanım Əliyevanın 
təşəbbüsünə qoşularaq 
qanvermə aksiyaları təşkil 
edib. YAP Mərkəzi Aparatında  
təşkil olunan növbəti qanvermə 
aksiyası da partiya üzvlərinin 
vətənpərvərliyinin, onların 
ölkəmizdə həyata keçirilən 

bütün humanist işlərdə fəallıq 
göstərmələrinin ifadəsidir.

Aksiyaya Mərkəzi Qan 
Bankını təmsil edən tibbi 
heyət cəlb olunub. Mərkəzi 
Qan Bankının donorçuluq 
müayinə kabinetinin müdiri 

Namirə Abbasova bildirib ki, 
Yeni Azərbaycan Partiyasının 
mütəmadi olaraq qanvermə 
aksiyaları təşkil etməsi 
çox humanist addımdır. O 
deyib: “Burada toplanan 
qan talassemiya, irsi qan 
xəstəliklərindən əziyyət 
çəkən insanlar üçün istifadə 
olunacaq. Qanvermə 
aksiyasının 8 Noyabr - Zəfər 
Günü münasibətilə təşkil 
edilməsi çox yaxşı haldır.  
İnsanlar bu humanist addımı 
yüksək dəyərləndirərək 
qanvermədə fəal iştirak edirlər. 
Biz də Milli Hematologiya 

və Transfuziologiya Mərkəzi 
adından Yeni Azərbaycan 
Partiyasına və aksiyada 
iştirak edən hər bir kəsə 
təşəkkürümüzü bildiririk”. 

“Xalq qəzeti”

VIII Qlobal Bakı Forumunun sonuncu panel iclası “Qlobal 
arenada Avropa İttifaqının gələcəyi” mövzusuna həsr olunub

Noyabrın 6-da Azərbaycan 
Respublikasının Prezidenti 
İlham Əliyevin himayəsi altında 
və Nizami Gəncəvi Beynəlxalq 
Mərkəzinin təşkilatçılığı ilə 
“COVID-19-dan sonrakı dünya” 
mövzusunda VIII Qlobal Bakı 
Forumu öz işini başa çatdırıb. 
Hibrid formatda təşkil edilən 
beynəlxalq tədbirdə dünyanın 40-
dan çox ölkəsindən 300-ə yaxın 
nüfuzlu qonaq iştirak edib.  

AZƏRTAC xəbər verir ki, VIII Qlobal 
Bakı Forumunun sonuncu – on birinci 
panel iclası “Qlobal arenada  Avropa İtti-
faqının gələcəyi” mövzusuna həsr olunub. 
Nizami Gəncəvi Beynəlxalq Mərkəzinin 
həmsədri, Latviyanın sabiq Prezidenti 
Vayra Vike-Freyberqanın moderatorluğu 
ilə keçirilən tədbirdə Avropa İttifaqının (Aİ) 
dünya nizamında gələcək rolu və yeri, 
onun qlobal aktor kimi imkanları, İttifaqın 
qarşısında duran daxili və xarici çağırışlar 
müzakirə edilib.  

Panelin moderatoru, Latviyanın sabiq 
Prezidenti Vayra Vike-Freyberqa Avro-
pa İttifaqının mövcud sistemdə üstün 
mövqelərini qorumasının vacibliyini bildi-
rib. Qeyd olunub ki, yeni dünya nizamının 
formalaşması prosesi gedir. COVID-19 
pandemiyasından doğan iqtisadi böhran 
və ziddiyyətlər yeni sistemin formalaşma-
sını labüd edir. Bütün bu nüansları nəzərə 
alaraq Avropa İttifaqının mövcud sistemdə 
üstün mövqelərini qorumaq və daha da 
gücləndirmək lazım gəlir.  

Avropa İttifaqının tarix etibarilə yeni 
yaranan təsisatlardan olduğunu bildirən 
moderator mövcud problemlərdən bəhs 
edib. O, Avropa ölkələrinin İkinci Dünya 
müharibəsindən çıxandan sonra çətin dövr 
yaşadığını diqqətə çatdırıb.  Həmçinin 
Aİ-nin yeni dünya nizamının formalaşma-
sında fəaliyyətini artıracağına ümid etdiyini 
bildirib.

 Panel müzakirələrdə məruzəçilər 
qismində  çıxış edən Xorvatiyanın sabiq 
Prezidenti Kolinda Qrabar-Kitaroviç Avro-
pa ölkələrini birləşdirən dəyərlərin qorunub 
saxlanmasının vacibliyini vurğulayıb.  

Qlobal tendensiyaların dəyişdiyini 
diqqətə çatdıran məruzəçi Aİ-nin hazır-
kı reallıqda yardımçı rolunu oynama-
dığını deyib. O bildirib: “Bizim Aİ-dən 
gözləntilərimiz çoxdur. Amma birinci 
növbədə özümüzə güvənməliyik. Biz vahid 
və işgüzar Avropanı görmək istərdik”.  

Avropa İttifaqının çətin vəziyyətdə 
birləşə və vahid siyasət yürüdə bilmədiyini 
vurğulayan Xorvatiyanın sabiq Prezidenti 
ölkəsində demokratik nizamın bərqərar 
edildiyini deyib. 

Boston Qlobal Forumunun 
həmtəsisçisi və baş direktoru Nguyen Anh 
Tuan güclərin birləşdirilməsinin vacibliyini 
qeyd edib. Vacib məsələlərdən birinin də 
maarifləndirmə olduğunu söyləyən baş 
direktor deyib: “Rəqəmsal idarəetmə üçün 
bir araya gəlməliyik. Düşünürəm ki, Aİ bu 
işi apara bilər. Elm, texnologiya və təhsil 
sahəsində əməkdaşlığı birləşdirməli və 
gücləndirməliyik”.

Boston Qlobal Forumu və Aİ arasın-
da əlaqələrdən danışan Nguyen Anh 
Tuan  innovasiya və yeni texnologiyaların 

tətbiqinin inkişaf üçün vacib şərt olduğu-
nu vurğulayıb. Qeyd edib ki, üstün zəka, 
beyin burada mühüm rol oynayır.

 Rumıniyanın sabiq Prezidenti Emil 
Konstantinesku mövcud problemlərin 
nəticəsi olaraq bəzi dövlətlərin Aİ-ni 
tərk edə biləciyini deyib. O, mədəniyyət 
modelinin əhəmiyyətindən danışıb. Hər bir 
ittifaqda hərbi və iqtisadi amillərin böyük 
rol oynadığını diqqətə çatdıran Rumıniya-
nın sabiq Prezidenti pandemiyadan sonra 
Aİ-də parçalanmanın daha da çox nəzərə 
çarpdığını diqqətə çatdırıb. O, Yaxın 
Şərqdən və başqa ərazilərdən miqrasiya-
nın artmasının mövcud vəziyyəti daha da 
gərginləşdirdiyini bildirib və Aİ-nin gələcəyi 
ilə bağlı imkanlardan danışıb.  

Müdafiə və təhlükəsizlik məsələlərinin 
vacib amil olduğunu vurğulayan Belçikanın 
sabiq Baş naziri İv Löterm qeyd edib ki, 
hərbi təhlükəsizlik məsələləri bizi ciddi dü-
şündürür. O deyib: “Aİ tarixi məsuliyyət da-
şıyır. Qarşıda yerinə yetirilməyən vəzifələr 
var. Biz öz məsuliyyətimizi dərk etməli və 
qarşıya qoyulan vəzifələrin öhdəsindən 
gəlməliyik”.  O, inteqrasiyanın müsbət 
proses olduğunu deyib və bu prosesə 
uyğunlaşmağın vacibliyini qeyd edib. 

Panel iclası müzakirələrlə davam edib. 

AHİK-in İcraiyyə Komitəsinin Zəfər Günü münasibətilə beynəlxalq əmək təşkilatlarına müraciəti
 AHİK-in İcraiyyə Komitəsi Zəfər Günü ilə əlaqədar 

beynəlxalq əmək təşkilatlarına müraciət edib. AHİK-in 28 
üzv sahə təşkilatının imzaladığı müraciətdə deyilir:

 “Müzəffər Ali Baş Komandan 
cənab İlham Əliyevin rəhbərliyi ilə 
Azərbaycan Ordusunun 30 ilə yaxın 
müddət ərzində Ermənistan silahlı 
qüvvələrinin işğalı altında olan 
torpaqlarımızı azad etməsindən, 
tarixi ədalətin bərqərar olmasından, 
beynəlxalq hüququn pozulmuş 
prinsiplərinin bərpa olunmasından 
bir il ötür. 

 Ötən əsr 90-cı illərin 
əvvələrindən başlayaraq xarici 
havadarları tərəfindən silahlandırılan 
Ermənistanın Azərbaycan torpaq-
larını işğal etməsi azərbaycanlıları 

doğma yurd-yuvalarından didərgin 
salmaqla yanaşı, ölkəmizin iqtisa-
diyyatına və mədəni irsinə də ağır 
zərbə vurub, bir milyondan çox 
azərbaycanlı qaçqın və məcburi 
köçkün həyatı sürməyə məcbur 
olub. Ermənistan bu müddət ərzində 
işğal altında saxladığı Azərbaycan 
ərazilərini acınacaqlı vəziyyətə salıb, 
şəhər və kəndlərdə infrastrukturu 
tamamilə məhv edib, Azərbaycana 
milyardlarla dollar dəyərində maddi 
ziyan dəyib. Azərbaycanlılara qarşı 
soyqırımıları törədib. Ermənilərin 
Xocalıda törətdikləri soyqırımı bütün 

dünyaya bəllidir.
 Azərbaycan daim beynəlxalq 

hüquqa sadiqliyini nümayiş etdir-
miş və münaqişənin danışıqlar 
vasitəsilə həllinə çalışmışdır. 
Lakin münaqişənin tənzimlənməsi 
üçün yaradılmış ATƏT-in Minsk 
qrupu fəaliyyətinin 29 ili ərzində 
məsələnin həllinə yox, dondurul-
masına çalışdı, həm işğalçıya, həm 
də işğala məruz qalmış tərəfə eyni 
münasibət bəslənildi, beynəlxalq 
qətnamələr kağız üzərində qal-
dı. BMT işğalçı Ermənistana heç 
bir təzyiq göstərmədi, qurumun 
Təhlükəsizlik Şurasının Ermənistan 
silahlı qüvvələrinin işğal olunmuş 
Azərbaycan ərazilərindən dərhal 
çıxarılmasını tələb edən məlum 

4 qətnaməsi 27 il kağız üzərində 
qaldı, icra olunmadı. 

 Bütün bu illər ərzində 
Ermənistan işğalçı siyasətini 
davam etdirdi, ərazilərimizdə 
təxribatlar törətdi, təmas xətti 
boyunca yaşayan dinc əhalimizi 
mütəmadi olaraq atəş altında 
saxladı. 2020-ci il 27 sen tyabr 
tarixində Ermənistan tərəfindən 
növbəti hərbi təxribat törədilməsinə 
cavab olaraq Azərbaycan Ordusu-
nun başladığı uğurlu əks-hücum 
əməliyyatı nəticəsində noyabrın 
9-dək 5 şəhər, 4 qəsəbə və 286 
kənd işğaldan azad edilib. Noyab-
rın 10-da Ermənistan məcburiyyət 
qarşısında kapitulyasiya aktına imza 
atıb. Kapitulyasiya aktına görə, bir 

güllə atmadan Ağdam, Kəlbəcər 
və Laçın rayonları Azərbaycana 
qaytarıldı. Beləliklə, Azərbaycan 
həm döyüş meydanında, həm siyasi 
müstəvidə qələbə qazandı. Bu, tarixi 
qələbədir, separatizmə tutarlı cavab-
dır, bəşəriyyətə mühüm bir töhfədir. 
Dünyanın siyasi nizamını pozan, 
münaqişələrə, qanlı müharibələrə 
səbəb olan, məcburi köçkün ordu-
sunun sayını artıran separatzmin bir 
elementi artıq məhv edilib.

 Azərbaycan həmkarlar ittifaqı 
olaraq bildiririk ki, artıq bölgədə 
əvvəlkindən fərqli olaraq bütün 
Cənubi Qafqazın və ümumilikdə 
regionun hərtərəfli inkişafına təkan 
verəcək yeni reallıqlar hakimdir. 
Bu, sabitliyə, təhlükəsizliyə, qarşı-

lıqlı əməkdaşlığa, iqtisadi inkişafa 
xidmət edəcək yeni vəzifələrdir ki, 
Ermənistanın bununla barışması 
onların əmin-amanlıq şəraitində 
yaşaya bilməsi üçün son çıxış 
yoludur. Azərbaycanın irəli sürdüyü 
və realaşdırmağa çalışdığı layihələr 
siyasi-iqtisadi əhəmiyyətinə görə 
böyük perspektivlərə malikdir və 
bütün regionun rifahına və inkişafına 
hesablanıb.

 Biz Azərbaycan həmkarlar 
ittifaqları olaraq bütün beynəlxalq 
təşkilatlara, o cümlədən Beynəlxalq 
Həmkarlar İttifaqları Konfederasi-
yasına, Ümumhəmkarlar İttifaqları 
Konfederasiyasına, Pan Avropa 
Regional Şurasına, Qlobal Sahə 
Həmkarlar İttifaqlarına və əməkçi 

təşkilatlara müraciət edərək vur-
ğulayırıq ki, Azərbaycan həmişə 
olduğu kimi sülhə, sabitliyə sadiqdir, 
milli maraqlar çərçivəsində hətərəfli 
əməkdaşlığa, mehriban qonşuluq 
prinsipinə daim üstünlük verir. 
Ermənistan da konkret mövqedən 
çıxış etməli, üçtərəfli Bəyanatdan 
irəli gələn bütün öhdəlikləri yerinə 
yetirməlidir. Sərhədlərin delimi-
tasiyası və demarkasiyası, sülh 
müqaviləsinin imzalanması üçün 
yaratdığı sünü əngəllərdən əl 
çəkməlidir. Yuxarıda qeyd etdiyi-
miz beynəlxalq əmək təşkilatlarını 
Azərbaycanın sülh çağırışlarını 
təqdir etməyə, obyektiv və ədalətli 
mövqe sərgiləməyə çağırırıq”.

“Xalq qəzeti”

FHN-in Akademiyasında Zəfər Gününə 
həsr olunmuş təntənəli tədbir

Fövqəladə Hallar Nazirliyinin 
(FHN) Akademiyasında 8 Noyabr 
– Zəfər Gününə həsr olunmuş 
təntənəli mərasim keçirilib.

Mərasimdə fövqəladə hallar nazirinin 
müavinləri – tibb xidməti general-ley-
tenantı Faiq Tağızadə, general-leyte-
nant Etibar Mirzəyev, nazirliyin məsul 
şəxsləri, Akademiyanın müəllim və 
professor heyəti, Vətən müharibəsində 
döyüşmüş FHN əməkdaşları, ölkədə 
fəaliyyət göstərən ali təhsil ocaqlarının 
rəhbərliyi, FHN Akademiyasının kursant-
ları və onların valideynləri iştirak ediblər.

Mərasim iştirakçıları əvvəlcə ümum-
milli lider Heydər Əliyevin Akademiyanın 
həyətində ucaldılmış abidəsi önünə gül 
dəstələri düzərək, ulu öndərin xatirəsini 
dərin ehtiramla yad ediblər.

Zəfər Gününə həsr olunmuş hərbi 
andiçmə və təntənəli buraxılış mərasimi 
Azərbaycan Respublikasının Dövlət 
Himninin səsləndirilməsi ilə açıq elan 
olunub.

Mərasim iştirakçıları Azərbaycanın 
müstəqilliyi və ərazi bütövlüyü uğrun-
da canlarından keçmiş şəhidlərimizin 
əziz xatirəsini bir dəqiqəlik sükutla yad 
ediblər.

Sonra FHN Akademiyasına yeni 
qəbul olmuş kursantlar hərbi and içiblər.

Mərasimdə çıxış edən nazir müa-
vini Etibar Mirzəyev fövqəladə hallar 
naziri general-polkovnik Kəmaləddin 
Heydərovun adından tədbir iştirakçıları-
nı Zəfər Günü münasibətilə təbrik edib.

Zəfər Gününün tarixi əhəmiyyətindən 
danışan E.Mirzəyev qeyd edib ki, 
Azərbaycan Respublikasının  Prezidenti, 
müzəffər Ali Baş Komandan İlham 
Əliyevin müdrik rəhbərliyi altında 
rəşadətli Ordumuz cəmi 44 gün ərzində 
tarixdə misli görünməmiş qəhrəmanlıq 
göstərərək 30 ilə yaxın müddətdə 
düşmən tapdağı altında olan torpaqla-
rımızı işğaldan azad etdi. Vətən yolun-
da canlarını fəda etmiş şəhidlərimizin 
yenilməz iradəsi və qəhrəmanlıqları 
sayəsində ölkəmizin ərazi bütövlüyü 
bərpa olundu. Böyük Zəfərlə başa 

çatan Vətən müharibəsində FHN-in 
şəxsi heyəti də üzərinə düşən vəzifələri 
şərəflə yerinə yetirib, xüsusilə düşmənin 
mülki obyektlərə endirdiyi zərbələr 
nəticəsində baş vermiş yanğınların 
söndürülməsi, dağıntılar altından 
insanların xilas edilməsi istiqamətində 
təxirəsalınmaz tədbirlər görülüb. 
Həmçinin FHN-in bir qrup əməkdaşının 
müharibədə ordu sıralarında döyüşdü-
yünü xatırladan nazir müavini təəssüflə 
qeyd edib ki, müharibə günlərində - 
oktyabrın 28-də Ermənistan tərəfindən 
döyüş bölgəsindən kənarda yerləşən 
Bərdənin raket atəşinə tutulması 
nəticəsində nazirliyin Mülki müdafiə 
qoşunlarının 1 hərbi qulluqçusu xidməti 
vəzifələrini yerinə yetirərkən şəhid olub.

FHN Akademiyasının rəisi general-
mayor Baba Salayev mərasim iştirak-
çılarını Zəfər Günü münasibətilə təbrik 
edib. B.Salayev Prezident, müzəffər Ali 
Baş Komandan İlham Əliyevin müdrik 
rəhbərliyi altında şanlı Azərbaycan 
Ordusunun qazandığı tarixi Zəfərdən, 
qəhrəman əsgər və zabitlərimizin Vətən 
qarşısında unudulmaz xidmətlərindən, 
fədakarlıqlarından danışıb. Akademi-
yanın fəaliyyəti barədə məlumat verən 
B.Salayev kursantları təbrik edib, onlara 
uğurlar arzulayıb.

Vətən müharibəsi qaziləri - Xüsusi 
Təyinatlı Qüvvələrin ehtiyatda olan 
kapitanı Toğrul Məmmədov, FHN-in 
Statistika və informasiya texnologiyaları 
idarəsinin rəis müavini Fəxri Ağayev, 
eləcə də kursant valideyni Xəyyam 
Hüseynzadə çıxış edərək mərasim 
iştirakçılarını Zəfər Günü münasibətilə 
təbrik ediblər.

Tədbir Fövqəladə Hallar Nazirliyinin 
müvafiq əmri ilə “leytenant” hərbi və xü-
susi rütbələri verilmiş məzunlara diplom-
ların təqdim olunması ilə davam edib. 
Akademiyanı əla qiymətlərlə bitirmiş 
məzun leytenant Sadıqov məzunların 
buraxılış rəmzi olan xatirə lövhəsini “Yaş 
kötüyü”nə vuraraq məzun yoldaşları 
adından and içib. Məzunlar Akademiya-
nın bayrağı ilə vidalaşaraq onu IV kurs 
kursantlarına təhvil veriblər.

Mərasim Fövqəladə Hallar Nazirli-
yinin Akademiyasının bayrağı altında 
şəxsi heyətin təntənəli keçidi ilə başa 
çatıb.

Rəsmi hissədən sonra tədbir iştirak-
çıları FHN-in İdman-sağlamlıq klubunun 
idmançılarının nümunəvi çıxışlarını 
izləyiblər.

“Xalq qəzeti”

VIII Qlobal Bakı Forumu: Qərbi Balkan ölkələrinin 
Avropa İttifaqına qoşulmaq şərtləri o qədər də şəffaf deyil

 Noyabrın 6-da VIII Qlobal 
Bakı Forumu çərçivəsində 
“Qərbi Balkan ölkələrinin 
qiymətləndirilməsi: İrəliyə doğru 
yol” mövzusunda doqquzuncu 
panel iclası keçirilib.

AZƏRTAC xəbər verir ki, Bosniya 
və Herseqovinanın sabiq Baş naziri, 
Nizami Gəncəvi Beynəlxalq Mərkəzinin 
Qəyyumlar Şurasının üzvü Zlatko 
Laqumciyanın moderatorluğu ilə keçən 
iclasda Qərbi Balkan ölkələrində gedən 
siyasi proseslər, region ölkələrini 
gözləyən imkanlar və təhdidlər müzakirə 
edilib.

Panel iclasda Bolqarıstanın sabiq 
Prezidenti Petar Stoyanov, Serbiyanın 
sabiq Prezidenti Boris Tadiç, Monteneq-
ronun sabiq Prezidenti Filip Vuyanoviç, 
Xorvatiyanın sabiq Prezidenti İvo Yosi-
poviç, Çex Respublikasının sabiq Baş 
naziri Jan Fişer, Amerika Xarici Əlaqələr 
üzrə Milli Komitəsinin prezidenti Susan 
Elliott çıxış ediblər.

Bolqarıstanın sabiq Prezidenti Petar 
Stoyanov bildirib ki, Avropa İttifaqının 
genişlənməsi Qərbi Balkan ölkələrinin 
qoşulmaması ilə tamamlana bilməz. 
O, Avropa İttifaqının Qərbi Balkan 
ölkələrinə qoyduğu şərtlərin digərləri ilə 
müqayisədə daha sərt olduğuna diqqət 
çəkərək deyib: “Hazırkı vəziyyət isə 
Qərbi Balkan ölkələrinin Avropa İttifaqı-
na inteqrasiyasını çətinləşdirir. Balkan 
ölkələrinin Avropa İttifaqına qoşulması 
şərtləri də şəffaf deyil. Bunu Türkiyənin 
qoşula bilməmə sindromu üzərində də 
görə bilərik”. 

Serbiyanın sabiq Prezidenti Bo-
ris Tadiç qeyd edib ki, hər bir ölkə öz 
siyasətini qlobal iqtisadiyyatı nəzərə 
alaraq reallığa uyğun qurmalıdır. 
Azərbaycan özünün əsas problemini, 
yəni, Qarabağ münaqişəni effektiv 
şəkildə həll edib. Problem öz həllini hərb 
üsulu ilə tapdı ki, bu da mövcud şəraitdə 
yeganə çıxış yolu idi. 

Onun sözlərinə görə, ölkələr regi-
onun xəritəsinə dar çərçivədə deyil, 
geniş şəkildə baxmalıdırlar. Siyasət 
bir sıra digər məsələlərlə, o cümlədən 
kommunikasiyalar, iqtisadiyyat və digər 
sahələrlə əlaqəlidir. Hesab edirəm ki, 
böyük dünya ölkələri bölgələrin xarakte-
rik xüsusiyyətlərini nəzərə alaraq siyasət 
yürütməlidir.

Sabiq Prezident, həmçinin vurğula-
yıb ki, Serbiya dövlətinin Avropa ilə bağlı 
strategiyası bu ölkəyə uğur gətirib. Ser-
biyanın Avropa ilə münasibətləri uzun 
illər boyunca uğurlu olsa da, hazırda 
gələcəyimizin təhlükəsiz olmadığına dair 

Avropa İttifaqından siqnallar alırıq. Av-
ropa İttifaqı Serbiyanın strateji və siyasi 
vəziyyətini dəyişir.

“Qərbi Balkan regionu Avropanın 
döyünən ürəyidir. Avropa İttifaqı Qərbi 
Balkan regionuna doğru genişlənməyə 
getməsə, strateji problemlərlə 
üzləşəcək. Gələcəkdə Qərbi Balkan 
ölkələrinin Avropa İttifaqına üzv olacağı-
na ümid edirəm”, - deyə sabiq Prezident 
bildirib.  

Boris Tadiç Kosovonun müstəqiliyini 
elan etməsinin Qərbi Balkan regionunun 
siyasi landşaftında köklü dəyişikliklərə 
səbəb olduğunu da diqqətə çatdırıb.

Monteneqronun sabiq Prezidenti 
Filip Vuyanoviç qeyd edib ki, Qərbi 
Balkan ölkələri ilə əməkdaşlıq, onla-
rın tərəfdaşlığa sövq edilməsi vacib 
amillərdəndir. O, həmçinin deyib: “Qərbi 
Balkan ölkələri sülh şəraitində yaşamalı-
dırlar.  Mövcud reallıqda Balkan ölkələri 
öz mövqelərini bildirməli və region-
da nüfuzlarını artırmalıdırlar. Bu cür 
beynəlxalq təşəbbüslər əsasında yeni 
əməkdaşlıqların formalaşması dünya 
ölkələri, xüsusilə də Qərbi Balkan regi-
onu üçün əhəmiyyətlidir. Ümid edirəm 
ki, gələcəkdə vahid təşkilatların təsis 
edilməsi ilə dünya ölkələri partnyorluq 
çərçivəsində birləşə, xüsusilə Qərbi 
Balkan ölkələrinin perspektivlərinin 
reallaşmasına təkan verilər. Fikrimcə, 
VIII Qlobal Bakı Forumunda bu cür 
mövzuların müzakirəsi nəticəsində bir 
sıra sahələrdə irəliləyiş əldə ediləcək. 
Aktual məsələlər haqqında aparılan fikir 
mübadiləsi olduqca faydalıdır”.

Xorvatiya Respublikasının sabiq 
Prezidenti İvo Yosipoviç Qərbi Balkan 
ölkələrinin Avropa İttifaqına qoşulması 
şərtlərinin o qədər də şəffaf olmadığı-
nı diqqətə çatdıraraq deyib: “Bir sıra 
qaranlıq məqamlar hələ də qalmaq-
dadır. İstənilən halda, Qərbi Balkan 
ölkələrinin Avropa İttifaqına marağı 
artıb. Hesab edirəm ki, Balkan ölkələri 
beynəlxalq müstəvidə hər cür faydalı 

əməkdaşlıqlara hazır olmalıdırlar. Qərbi 
Balkan ölkələrinin vətəndaşlarının da 
bu məsələyə isti yanaşdığı hiss edilir. 
VIII qlobal Bakı Forumundan aparı-
lan müzakirələr, problemlər ətrafında 
fikir mübadiləsi bu baxımdan da çox 
əhəmiyyətlidir”. 

Çex Respublikasının sabiq Baş 
naziri Yan Fişerin sözlərinə görə, Qərbi 
Balkan ölkələrinin Avropaya məxsus 
olması inkar edilə bilməz. Ona görə 
də Balkan ölkələrinin Avropa İttifaqına 
üzvlük məsələsi hər zaman müzakirə 
mövzusu olmalı və gündəmdə qalma-
lıdır ki, problem həllini tapsın. İnteqra-
siya reallaşmadığı halda Qərbi Balkan 
regionu Avropa İttifaqı üçün problemə 
çevrilə bilər. Bu gün Qərbi Balkan 
ölkələrinin dəyərləndirilməsi mövzusun-
da aparılan müzakirələr zamanı onların 
Avropa İttifaqına inteqrasiyası ilə bağlı 
real vəziyyət diplomatlar tərəfindən 
aydın təsvir olundu. Fikrimcə, regionda 
millətçiliyin qarşısını almaq da vacib 
məsələlərdəndir. Çünki son dövrlər 
həmrəylik daha çox millətçiliklə əvəz 
olunub. Populizm isə təbii ki, demok-
ratik idarəetmənin qarşısını alır. Qərbi 
Balkan regionunda dayanıqlı inkişafın 
qazanılmasının yollarını öyrənməli, 
bərabərsizliyin qarşısını almağa ça-
lışmalıyıq. Qərbi Balkan ölkələri hələ 
də reallaşmayan böyük potensiala 
malikdir. Hesab edirəm ki, VIII Qlobal 
Bakı Forumunda aparılan müzakirələr 
bu baxımdan faydalı olacaq və bır 
sıra problemlər öz həllini tapacaq. 
Ümumiyyətlə, problemlərin qarşı-
sını almaq üçün müxtəlif ideyaların 
səsləndirilməsi, müzakirələrin aparıl-
ması vacib əhəmiyyətə malikdir”.

Amerika Xarici Siyasəti Milli 
Komitəsinin Prezidenti Süzan Elliott 
da çıxışında Qərbi Balkan ölkələrinin 
Avropa İttifaqına daxil olmasını zəruri 
hesab edib və həmin regionla daha fəal 
işləməyin vacibliyini qeyd edib.
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